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Protokół nr 8/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  
które odbyło się w czwartek 19 grudnia 2024 r.  

w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie 
 

W posiedzeniu uczestniczyło 9 członków ww. komisji. Nieobecni usprawiedliwieni radni 
Piotr Ruta, Teodor Stępa, Wojciech Zajler. 
 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyli także: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik  
2. Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka 
3. Dominik Różycki Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie. 
4. Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie. 
 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek otworzyła posiedzenie Komisji o godz. 9.30. Powitała 
zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności stwierdziła 
wymagane quorum.  
 
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołów nr 6/2024 i 7/2024 z poprzednich posiedzeń Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za 
zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody 
Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 r. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 
powiatu śremskiego na 2024 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2025 
rok. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

Ad 2. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu 
z 6 posiedzenia komisji? 
 
Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 6/2024 
z dnia 26 listopada 2024 r. został przyjęty (9 głosów za). 
 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu 
z 7 posiedzenia komisji? 
 
Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 7/2024 
z dnia 29 listopada 2024 r. został przyjęty (9 głosów za). 
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Ad 3.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za 

zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych. 

 

Dominik Różycki Dyrektor PZD w Śremie przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, że 
pomimo tego, iż w październiku br. została podjęta uchwała w tej sprawie konieczne jest 
podjęcie nowej uchwały z uwagi na to, że Wojewoda Wielkopolski tamtą uchwałę uchylił w 
listopadzie. Uchwała została przygotowana w taki sam sposób jak poprzednia zmianie 
uległy tylko stawki opłat. Wojewoda podważył to, że w uchwale dokonano podziału dróg na 
teren zabudowany i niezabudowany co nie zostało ujęte wprost w ustawie, pomimo tego, że 
tak mieliśmy zapisane poprzednio i inni zarządcy dróg też tak mają. Po drugie Wojewoda 
miał uwagi do tytułu uchwały. Więc został on zmieniony zgodnie z sugestiami i skrócony. 
Według zapisów tej uchwały stawka wyższa będzie dotyczyła wszystkich terenów bez 
podziału na zabudowany i niezabudowany. Co ciekawe Minister Infrastruktury w ubiegłym 
roku wydał rozporządzenie dotyczące stawek dróg krajowych i zapisał podział na teren 
zabudowany i niezabudowany, a my nie możemy. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał czy możemy uśrednić o jaką wartość podnosimy te stawki. 
 
Dominik Różycki odpowiedział, że tu chodzi o umieszczenie pewnych urządzeń obcych i 
do chwili obecnej wynosiły one poza obszarem zabudowanym 20 zł, a na obszarze 
zabudowanym 40 zł. Zmieniliśmy je na kwoty 30 zł i 50 zł. Teraz pozostanie stawka 50 zł 
na wszystkie obszary. Natomiast 50% wartości tego mają urządzenia wodociągowe. 
Oczywiście te stawki dotyczą urządzeń, które zostaną dopiero umieszczone, ponieważ te 
które już są pozostaną przy starych stawkach.  
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały w 

sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad 4.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody 

Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 

 

Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego 
w Śremie przedstawiła projekt uchwały. 
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia od 

Wojewody Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad 5.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 
dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 
rok. 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał na jaką wartość ma obecnie założone starostwo lokaty, 
ponieważ są w znacznej wartości odsetki. Z czego wynikają podwyżki, czy zwiększenia 
wynagrodzeń.  
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że na chwilę obecną na lokatach są tylko 2 mln zł.  
Wiąże się to z tym, że te lokaty pod koniec roku są rozwiązywane i sukcesywnie środki z 
nich wpływają na rachunek bankowy starostwa. Na rachunku bankowym jest ok. 16 mln zł. 
Natomiast wzrost dochodów z tytułu odsetek od lokat wynika z tego, że były one planowane 
i zawierane na dłuższe okresy. Co umożliwiło nam negocjowanie wyższych stawek.  
Natomiast zmiany w wynagrodzeniach to są zmiany kosmetyczne. Jeżeli pan Radny 
dokładnie przeczytałby uzasadnienie to w skali naszych szkół są to kwoty ok. 1 tys. zł, 2 
tys. zł, 4 tys. zł, czyli to nie są duże zmiany. I one są tylko zmianami urealniającymi, 
porządkującymi. Natomiast podwyżki miały miejsce w pierwszym półroczu tego roku i 
zostały zrealizowane zgodnie z wymogami przepisów prawa.  
 
Radny Emil Majsner zapytał z czego wynika zmniejszenie dochodów własnych w DPS o 
kwotę 60 tys. zł i jak ma to się do zeszłego roku.  
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że musiałaby to porównać jednak nie ma przy 
sobie dokumentów, które umożliwiłyby udzielenie odpowiedzi.  
 
Przewodnicząca zapytała dlaczego nie zostało wykonane dofinansowanie jednostek 
samorządu na kwotę 5 tys. zł. Czego to dotyczy? 
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że to dotyczyło dofinansowania Biblioteki 
Publicznej w Brodnicy. Gdzie zaplanowano dofinansowanie na kwotę 15 tys. zł, a dotacja 
została udzielona w kwocie 10 tys. zł  
 
Przewodnicząca odpowiedziała, że niedobrze że tak się stało. 
 
Wicestarosta Zenon Jahns odpowiedział, że to nie jest tak, ponieważ powiat 
dofinansowuje nie tylko bibliotekę w Śremie, która realizuje zadania powiatu ale i biblioteki 
gminne.  
 
Przewodnicząca odpowiedziała, że na pewno te środki zostaną wykorzystane w przyszłym 
roku.  
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu.  
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Ad 6.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego na 2024 rok. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały. Dodała, że w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej zostały zapisane wszystkie zmiany, które wynikają ze zmiany 
budżetu. Dodatkowo w załączniku nr 2 w ramach przedsięwzięć następuje zmniejszenie 
przedsięwzięcia dotyczącego modernizacji dachu i wymiany parkietu w zabytkowych 
budynkach Liceum Ogólnokształcącego w związku z tym, iż dokonano rozliczenia 
końcowego inwestycji i zmniejszyliśmy również wydatki w uchwale budżetowej.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 
zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2024 rok. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Ad 7.  

Przewodnicząca Komisji ogłosiła przejście do następnego punktu porządku dotyczącego 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu, Rozwoju 
Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na 2025 rok. 
 

Przewodnicząca powiedziała, że członkowie komisji nie zgłosili propozycji i uwagi do planu 
pracy. Zapytała czy są jakieś pytania do przedstawionego planu.  
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 
pracy Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa na  
2025 r. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad 8.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad?  
 
Radny Marcin Chwałczyński zapytał czy jest możliwość rejestracji samochodów online w 
naszym powiecie. Zapewne to usprawniłoby rejestrację bez oczekiwania w kolejkach. 
Wyrejestrować pojazdy w ten sposób można więc można by rozważyć również rejestrację.  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik zapytała skąd pan radny ma taka wiedzę. 
 
Radny Marcin Chwałczyński odpowiedział, że taka rejestracja jest już chyba prowadzona, 
w niektórych powiatach. 
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że nie spotkała się z tym. Jednak 
zostaną sprawdzone te informacje. 
 
Radny Marcin Chwałczyński powiedział, że ciężko mu pogodzić się z zaplanowaną w 
budżecie kwotą na sport w wysokości 170 tys. zł. Zapytał czy jest możliwość zwiększenia 
dochodów. Nasz powiat liczy 60 tysięcy osób. Może udałoby się zwiększyć dotację dla 
uczniów, którzy osiągają wyniki sportowe. Nie musimy dotować klubów, ale jakieś imprezy 
masowe czy dofinansować turnieje. Wiem, że są te obostrzenia, które mamy, ale one mogą 
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dotyczyć również innych działów. Chciałbym zwrócić uwagę Zarządu Powiatu, aby w 
przyszłości zdecydowanie większe środki zostały na to przeznaczone. Może te stypendia 
dla uczniów, którzy osiągają naprawdę wysokie wyniki sportowe.  
 
Wicestarosta Zenon Jahns odpowiedział, że nie można nic zrobić dlatego, że powiat 
zobligował się do przestrzegania programu ostrożnościowego. Od 2018 roku musimy 
podporządkować się pod te wydatki. 
 
Radny Marcin Chwałczyński zapytał czy tylko dział sportu jest tym objęty. 
 
Wicestarosta Zenon Jahns odpowiedział, że nie tylko ten dział jest tym objęty. Wiele 
działów jest objętych tym programem. Dopóki będzie ten program to niewiele można zrobić.  
 
Radny Marcin Chwałczyński odpowiedział, że ten program jest do 2048 roku. Zapytał czy 
możliwe są jakieś negocjacje. 
 
Wicestarosta Zenon Jahns odpowiedział, że nie ma negocjacji w programach. 
Ministerstwo Finansów wyraziło zgodę na podpisanie pożyczki i tu nie ma miejsca na 
negocjacje. To jest tak jak w banku, tam też niczego się nie wynegocjuje.  
 
Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 
 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek 
zamknęła obrady Komisji o godz. 958.  
  
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Ewa Lisek 


